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Redactioneel 
 

Het gebeurt niet vaak dat we 

drie nieuwe bestuursleden 

tegelijk benoemd hebben. In 

deze Breinland een introductie van deze “nieuwe” 

gezichten. 
 
Oproep reacties 
 

Het Bestuur, de TC en ook Breinland-redactie zijn 

benieuwd naar jullie gedachten en ideeën over hoe het gaat 

bij BC Rijnland. In plaats van een (bewerkelijke) enquête 

in te vullen volstaat een reply op de mail waarmee deze 

Breinland binnengekomen is. 

We zullen de reacties anoniem verwerken.   

 
“Bridgeterm uitgebeeld” 
 

 
 

 

 

 

 

Welke bridgeterm wordt bedoeld? (antwoord met enige 

uitleg op een volgende pagina) 

 

 

Aanvangstijd dinsdag- en donderdagavond 

 
19:30 uur aan tafel !! 

 

 
 

Aanwezig  om 19:20.uur 

Om 19:30 uur moet iedereen aan zijn/haar tafel zitten 
======================================= 

Starttijd woensdagmiddag 13:30 uur 

 
Inlooptijd tussen 13:10 en 13:30 uur 

Iedereen moet echt vóór 13:30 uur aanwezig zijn,  

zodat we om 13:30 uur de loopbriefjes kunnen printen  

en uitdelen. 

Bloemendrives 
 

Ineke en Theo hadden weer een speciale drive verzonnen. 

Ieder paar kreeg 8 bloemetjes en je kon extra bloemetjes 

verdienen door een contract exact te manken (dus geen 

overslagen). 

Naast de winnaars van deze opdracht werden de andere 

prijzen door loting verdeeld. 

Hieronder de winnaars van de dinsdag: 

 

 
 

René en Annemarie de Vries wonnen de meeste 

bloemetjes. 

 

De overige winnaars 

Voor de woensdag en donderdag zie verderop in deze 

Breinland. 

 

3SA 

SAS
A 

mailto:Bridgerijn@gmail.com
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Conventies          
Montreal 
 

 
 

Binnen onze vereniging gaan steeds meer leden de 

Montreal conventie spelen. Daarom is het goed om de 

voor- en nadelen te benoemen en tevens wat wel en niet 

gealerteerd moet worden. 

Het grote voordeel van de Montreal conventie is, dat de 

partner ná jouw 1 opening meteen kan aangeven of 

hij/zij een vijfkaart kaart hoog heeft, één of twee 4 kaarten 

hoog of helemaal geen vierkaart hoog heeft. 

Het nadeel is dat het 1bod een andere betekenis krijgt, 

terwijl je met een 4 of 5 kaart ruiten in je hand zit. Het 1SA 

bod kan het probleem ondervangen. 
 

Antwoorden na 1 opening: 
 

Pas  minder dan 6 punten 

1  belooft 1 of 2 vierkaarten hoog, ontkent een 

vijfkaart hoog. Het zegt niets over de kleur 

1 belooft een vijfkaart  

1  belooft een vijfkaart  

2 6 kaart  

2 5 kaart en 12 pnt = MF alerteren  

1 SA  geen 4/5krt hoog, 6-9 pnt, evt. 4 of 5krt   

2 SA geen 4/5krt hoog, 10-11 pnt, evt. 4 of 5 krt  

3 SA  geen 4/5krt hoog en 12+ pnt 
 

De partner moet het 1// bijbod alerteren. Ook het 2 

bijbod moet gealerteerd worden omdat het MF is. 

(op Stepbridge ook trouwens). 

Er wordt vaak gevraagd 'waarom,de kleur is toch echt?'  
Dat de kleur echt is klopt, maar zonder ALERT rekenen 

tegenstanders op een vierkaart na het 1-openingsbod.  

Vooral omdat de systeemkaart bij de meesten niet 

automatisch op tafel komt, kunnen de tegenstanders niet 

ruiken welk systeem gespeeld wordt. 

Een eventuele oplossing zou zijn om bij aanvang van de 

tafel je tegenstanders een pré-alert te geven om te melden 

dat er volgens de Montreal Conventie geboden wordt na 

de 1 opening. 

De tegenstanders hebben net zoveel recht op de kennis van 

een vijfkaart als de openaar. 
 

 

Spel 3  
Wo 8 jan 
Z/OW  

♠ A3 

♥ T952 

♦ HT85 

♣ HB2 
 

♠ HVB95 

♥ AB 

♦ 9432 

♣ 54 
 

 

 

N 

W  O 

Z 
 

 

♠ 86 

♥ H83 

♦ B7 

♣ T98763 
 

 

 

♠ T742 

♥ V764 

♦ AV6 

♣ AV 
 

Herkomst Montreal conventie 

De Montreal conventie is bedacht door een groep 

Canadese topspelers/bridgeleraren voor hun leerlingen. 

De Montreal conventie is één van de weinige conventies 

die niet bedacht is om het bieden te verbeteren maar wél 

om het bieden te vergemakkelijken. 
 

Eric Kokish publiceerde voor het eerst een artikel over 

deze conventie in 1974. Er werd in die tijd veel minder 

tussengeboden. Tevens bestond toen ook nog niet het 

nuttige support doublet, maar dat terzijde. 
 

Eric Otto Kokish: wie was hij? 
 

In Nederland is hij vooral bekend geworden om zijn 

belangrijke bijdrage aan het Nederlandse topbridge. Hij 

verbleef in 1991 een week in Nederland en twee jaar later 

kwam hij nog een keer een paar weekenden naar de 

bridgeboerderij ’t Onstein om het open team te trainen. 

Dat resulteerde in een 4de plaats 

bij het EK en een 

wereldkampioenschap. In 1995 

kwam hij weer voor 

trainingssessies en het open 

team werd toen 3de bij het EK 

en bereikte de kwartfinale van 

het WK (Bermuda Bowl). 
 

Eric werd geboren op 19 mei 

1947 in Montreal en verhuisde later naar Toronto. Hij was 

enig kind. Zijn vader was bakker in Montreal. Eric 

ambieerde in eerste instantie een carrière als architect 

maar toch won zijn passie voor het bridgespel, dus in 

plaats van het bouwen van huizen concentreerde hij zich 

op het bouwen nieuwe bridgesystemen. Als jonge speler 

won hij met zijn team de Vanderbilt Bridge Trophy, zijn 

partner was de beroemde Yoey Nagy en in 1978 werden 

zij 2de in het World Open Pairs Championship. 
 

Ondanks zijn drukke coaching job vond hij nog steeds tijd 

om bridgeboeken te schrijven en aan bridge magazines 

bijdragen te leveren. Hij was een groot promotor van de 

goed ingevulde systeemkaart. Hij was algemeen geliefd, 

bewonderd en gerespecteerd. 
 

Eric Kokish overleed op 11 juni 2023 op 76 jarige leeftijd.  

 

Bieding spel linker kolom: 

 
Zuid West Noord Oost Uitleg 

1 

 

pas 1x pas alert,  zegt niets over 

Rui, belooft 4 krt hoog. 

1  2  op zoek naar de fit. 

3  pas  invite en pas; er zijn 9 

slagen.  

 

 

-Gerty van den Nouland-  
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Drukbezochte AV op 23 januari 
 

Op donderdagavond 23 januari werd de Algemene 

Vergadering gehouden. De opkomst was groot en na de 

vergadering konden we nog met 21 paren gezellig 

bridgen. We speelden nog vijf rondes met 3 spellen. 

 

Tijdens de vergadering verklaarde de Kascommissie 

bestaande uit Peter van den Haak en Mieke de Brabander 

dat het financiële plaatje van de club er gezond uitziet en 

we hierdoor de contributie niet hoeven te verhogen voor 

het komende clubjaar. De contributie blijft €105 voor alle 

speelmomenten. 
 

Na de goedkeuring van de notulen en het jaarverslag 

kwam de samenstelling van het bestuur ter sprake: Gerty 

van den Nouland had besloten om na 9 jaar als bestuurslid 

af te treden. Onze voorzitter Mary-Liz Vogel hield een 

leuke toespraak en gaf Gerty namens de leden een 

prachtige bos bloemen.  
 

Hierna werden de nieuwe bestuursleden aan de 

vergadering voorgesteld: John MacFarlane, Geske 

Dijkstra en Griet van der Wee. 

Vlnr: 

John Macfarlane. Geske Dijkstra. Mary-Liz Vogel, Cor 

Hoefsloot en Griet van der Wee. 
 

We wensen het bestuur in de nieuwe samenstelling veel 

wijsheid en goede samenwerking toe voor de komende 

jaren. 
 

-Gerty van den Nouland-  

Meesterpuntigheden  

Drie maal per seizoen mag ik clubgenoten verblijden met 

een nieuwe titel als bridger. 

 

Hieronder een overzicht van titels, hoeveel meesterpunten 

je daarvoor gehaald moet hebben en het aantal leden van 

BC Rijnland met deze titel (stand per 10 februari 2025) 

  

Titel 

Aantal 

meesterpunten 

Aantal 

Rijnlanders 

Geen titel 

 titel titel 

<500 35 

Clubmeester >500 33 

Districtsmeester >2.000 46 

Regionaalmeester >5.000 26 

Kandidaat 

Bondsmeester 

>10.000 6 

Bondsmeester >15.000 7 

Nationaal Meester >30.000 4 

 

Er zijn nog 3 titels boven Nationaal Meester (met 1 , 2 of 

3 kronen), maar die zijn voor gewone clubbridgers niet 

haalbaar. 

 

Recente nieuwe titels bij Rijnland: 

 

Janneke Bloem 500 Clubmeester 

Frans Koks  500 Clubmeester 

Cootje Braakman 2000 Districtsmeester 

Aafje de Groot 2000 Districtsmeester 

Bram Verweij  2000 Districtsmeester 

Ted Verweij  2000 Districtsmeester 

John MacFarlane 2000 Districtsmeester 

Cor Hoefsloot  5000 RegionaalMeester 

Theo van der Maat 30000 NationaalMeester 
 
 -Willem van Schie, Administrateur Meester Punten- 

 

 

 

 Afzeggen: 
Wanneer je als paar niet kunt spelen, dan graag melden in 

het afmeldschrift. Dit schrift ligt op de computertafel tijdens 

speelmomenten. Als dat niet lukt, schrijf een mail naar 

rijnlandwl@gmail.com. Uiterlijk tot 17:00 uur. 

In noodgevallen is Ineke Zuidam bereikbaar via 

zuidam0801@gmail.com of 06-50257587 

 

mailto:rijnlandwl@gmail.com
mailto:zuidam0801@gmail.com
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Even voorstellen 
 

John Macfarlane 
 

Na de dringende oproep eind 

vorig jaar voor nieuwe 

bestuursleden heb ik mij 

beschikbaar gesteld om de 

komende tijd de vrijgekomen 

functie van penningmeester in te 

vullen.  
 

Privé 

Mijn geboorteland is Engeland. Ik studeerde in London en 

Oxford geneeskunde. Naast mijn opleiding in de 

geneeskunde heb ik altijd klarinet gespeeld en heb ik als 

“extern” student mijn klarinetdiploma’s bij “The Royal 

College of Music” gehaald.  Ik heb in zowel in Engeland, 

de VS als in Nederland kamermuziekgroepen 

georganiseerd met in het bijzonder nadruk op de 

buitengewone combinaties van blazers en strijkers. 
 

Ik woon al meer dan 40 jaar met veel plezier in Leiden. Ik 

ben heel lang werkzaam geweest op de afdeling 

reumatologie van het LUMC. Mijn andere 

werkzaamheden lagen bij het Leiden English Choir, de 

orkesten LESKO en Madrigalesco en diverse 

jeugdorkesten. 

Na mijn pensionering werd ik internist-adviseur bij het 

Medisch Centrum voor Dansers in Den Haag en ben ik als 

klarinettist vele concerten blijven geven. Ook ben ik druk 

bezig geweest met het uitgeven van een boek over het 

klarinet repertoire : A Clarinet Almanac. 
 

Bridge 

Ik leerde bridgen als een tiener van mijn vader, oom en 

ook van mijn oma. Ik had zeker 35 jaar niet meer bridge 

gespeeld totdat ik samen met Stuart Oakley in 2015 lid 

werd van Bridgeclub Rijnland. Nu speel ik al sinds een 

paar jaar heel prettig met Yvonne van Eijndhoven op de 

donderdagavond. 

 

Geske Dijkstra  

 

Bridge 

Ik heb bridgen altijd heel leuk 

gevonden. Ik heb het vroeger 

thuis geleerd en speelde het 

daarna af en toe met vrienden. Ik 

ben maar één jaar lid van een club 

geweest. Dat was moeilijk te 

combineren met een drukke baan, 

kinderen en ook nog de wens om 

te sporten. Maar ik heb er altijd 

naar uitgekeken om het bridgen 

weer op te pakken na m’n 

pensioen. En het was een enorme verrassing dat dochter 

Susanne met mij een team wilde vormen! We zijn in 

september 2023 lid geworden van B.C. Rijnland en spelen 

sindsdien met veel plezier op de donderdagavond. Nu 

Susanne eind oktober haar derde kind heeft gekregen heeft 

zij het bridgen even stopgezet en speel ik, ook met veel 

plezier, met Mieke Tetteroo. Afgelopen zomer ging ik 

graag in op de noodkreet voor nieuwe bestuursleden, en ik 

kijk ernaar uit om samen met Mary-Liz, Cor, Griet en John 

het bestuur te vormen. 

 

Privé 

Tot mijn emeritaat was ik hoogleraar Governance and 

Global Development aan de Erasmus Universiteit in 

Rotterdam. Ik combineerde onderwijs en onderzoek met 

het uitvoeren van studies en evaluaties voor organisaties 

in de ontwikkelingssamenwerking zoals het Nederlandse 

Ministerie van Buitenlandse Zaken, de Europese 

Commissie, de Wereldbank, en de Swedish Agency voor 

International Development (SIDA). Ik ben nu nog een 

beetje aan het werk:  ben lid van een paar (advies) 

commissies, heb nog twee promovendi, beoordeel 

dissertaties en review voor tijdschriften. Dat houdt me 

gemiddeld twee dagen per week “van de straat”. Daarnaast 

sport ik veel (tennis, bootcamp, hardlopen, pilates) en één 

dag per week ben ik oppas oma voor de kinderen van 

Susanne.  
 

Griet van der Wee 

 

Sinds de Algemene vergadering, 

gehouden op 23 januari 2025, 

ben ik officieel bestuurslid en 

zal ik ingewerkt worden door 

Cor Hoefsloot. Waarschijnlijk 

zal ik hem over een jaar 

opvolgen als secretaris. Ik 

verheug me op de 

samenwerking met Mary-Liz, Cor, Geske, John en een lid 

van de TC. Ik zal in elk geval proberen mijn opdracht zo 

goed mogelijk uit te voeren. 
 

Privé 

Ik ben geboren en getogen in Lier (B), een klein, oud 

stadje op 17km ten oosten van Antwerpen. Na de 

middelbare school heb ik ‘Romaanse Filologie” 

gestudeerd in Leuven. Dit Nederlands woord is van 

oorsprong Oud-Grieks: omdat je ‘filos= vriend’ bent van 

‘logos=  woord’ bestudeer je een taal/ talen. In mijn geval 

ben ik vriend van de Romaanse talen die afgeleid zijn van 

het Latijn: Frans (hoofdvak), Italiaans, Spaans, eventueel 

Portugees.  

Na mijn studie ben ik het middelbaar onderwijs ingerold 

en heb dat heel lang volgehouden, eerst in België, een jaar 

aan de University of Houston, daarna in Nederland vanaf 

1977. Ik gaf Frans in de bovenbouw, de laatste 10 jaar ook 

Latijn in de onderbouw (wat mogelijk was met mijn 

Belgisch diploma). Ik heb meestal met heel veel plezier, 

geduld en toewijding voor de klas gestaan. Jammer dat de 

overheid zich te vaak met het onderwijs bemoeit. Het 

studiehuis was een fiasco. Maar pubers zijn zo leuk!!! 
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Vervolg Griet van der Wee 

 

Ik ben jong getrouwd (22 jaar) en heb, samen met mijn 

eerste man, 3 kinderen op de wereld gezet. In 1986 heb ik 

mijn tweede man, Jaap Kolff (ook lid van BC Rijnland) 

leren kennen. Ook hij heeft 3 kinderen. Dus af en toe 

hebben we het huis vol met 6 kinderen, hun partners en 13 

kleinkinderen! 

Ik heb zeker hobby’s, maar ze zijn niet spectaculair. Ik lees 

graag, kook graag, tuinier graag, ik heb veel interesse in 

kunst en cultuur, ik bridge graag in huiselijke sfeer, ik 

sport niet (behalve fietsen op een electrische fiets). 

Ik woon meer dan 50 jaar in Nederland en ben nog steeds 

Belgische. Emigreren/immigreren is niet niks, is mijn 

ervaring. Gelukkig is Nederland van lieverlee wel mijn 

thuis geworden en voel ik me al geruime tijd als een vis in 

het Nederlandse water! 

 

Bridge 

In mijn familie werd er gebridged, in huis, met vrienden. 

Mijn ouders hebben het echter nooit aan hun jonge 

kinderen geleerd. Later, toen ik de 30 al gepasseerd was 

en in Nederland woonde, ben ik me erop gaan toeleggen. 

Ik speel al heel lang met wisselend succes. Ik ben een 

wispelturige bridger, heel soms een ster, meestal een 

matige bridger. Jaap en ik zijn meer dan 30 jaar lid van 

BCRijnland en spelen op de dinsdagavond. Dat betekent 

dat we veel mensen van de dinsdagavond redelijk goed 

kennen, wat zeker zorgt voor een fijne en aangename 

sfeer. 

Bridge is en blijft voor mij een mooie denksport. Ik hoop 

het nog een aantal jaren vol te kunnen houden, oa. bij 

BCRijnland! 

 

Bridgeterm uitleg (zie pag.1) 

 

Een ‘dooie’ 3SA. Deze uitdrukking wordt gebruikt als er 

in het 3SA contract niet veel te kiezen valt, er zijn gewoon 

9 slagen. Hopelijk scoort iedereen 50%. 

 

In de meest recente Club Battle (zie Bridge Magazine nr. 

2 blz 90) een mooi voorbeeld: 

 

♠ 53 

♥ 74 

♦ VT9853 

♣ A72 
 

 

 

N 

W  O 

Z 
 

 

♠ A6 

♥ A82 

♦ AH43 

♣ 6543 
 

 

   

Er zijn niet meer en niet minder dan 9 slagen in 3SA. 

Probleem is het te bieden. De beide paren in de Battle 

misten 3SA. Het zou zo kunnen gaan: 

 
West Oost Uitleg 

 1SA 15-17 verdeelde hand 

2SA 3♣ 
2SA transfer naar ♦. 3♣ goede 

aansluiting in de ♦  

3SA pas Een “dooie” 3SA  

-Ferry van Huut- 

Arbitrage     

 

Op een recente speelavond werd er verkeerde uitleg 

gegeven van een bod. 

De vraag kwam op wanneer moet je dat melden: 

 

Verkeerde uitleg moet altijd gemeld worden, maar het 

moment waarop is afhankelijk van de situatie.  

Een verkeerde uitleg van partner mag nooit tijdens het 

bieden worden gemeld.  

Dat moet gedaan worden na de afsluitende pas als jouw 

paar het contract moet spelen, of na de 13e slag als jouw 

paar moet tegenspelen. Het is niet de bedoeling dat voor 

het spelen de tegenspelers hierover informatie 

uitwisselen. Voor de leider en dummy is dat natuurlijk 

niet van toepassing. 

 

Als een speler erachter komt dat deze zelf een verkeerde 

uitleg gaf dan moet hij dat meteen melden na zijn 

ontdekking óf na de afsluitende pas. De betrokken speler 

mag hier het moment dus zelf kiezen! 

 

In alle  gevallen dient de arbiter erbij geroepen te 

worden. 

De arbiter kan een arbitrale score toekennen als de niet-

overtredende partij nadeel heeft ondervonden van de 

verkeerde uitleg. 

-Ferry van Huut- 

 

Bloemendrive woensdag 
 

Trudy Splinter en Jos 

Faassen wonnen de meeste 

bloemetjes op de woensdag 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

De overige winnaars: 
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Uitslag Laddercompetitie dinsdag 

  Paar Gemid 
  1 Ferry van Huut & Willem van Schie 54,70 
  2 Ineke Zuidam & Theo van der Maat 54,34 
  3 Frans vd Krogt & Mieke de Brabander 54,07 
 

  
Ferry van Huut & Jacques Serdijn  

(invaller voor Willem van Schie) 
 

Uitslag 4e parencompetitie woensdag 
 
Woensdag A-lijn 
 
   Gemid 
  1 Mary-Liz Vogel 62,46 
  2 Gerty van den Nouland 59,92 
  3 Ineke Zuidam 58,52 
 
Woensdag B-lijn 
 
   Gemid 
  1 Aat van Gorkum 58,74 
  2 Nelly Mieremet 57,19 
  3 Trudy Splinter 55,59 

 

De eindstand kun je ook vinden onder berichten 

(competitie) op onze site of door hier te klikken. 

 

 
 
 
 
 
Opzeggen Lidmaatschap 
 

Dit kan uitsluitend schriftelijk bij de 

ledenadministrateur (dus bij niemand anders!)  Cor 

Hoefsloot vóór 1 december (2025) voor het 

verenigingsjaar dat start op 1 januari (2026).  
Hoefsloot.vdmark@ziggo.nl 071-5211093 

 
 

Uitslag Laddercompetitie donderdag 
 
  Paar Gemid 
1 Teun Boer & Theo van der Maat 61,86 
2 Gerty vd Nouland & Hans van Velzen 57,14 
3 Ton Remmerswaal & Joop Schuurhuizen 55,35 
 

 
Theo van der Maat & Stuart Oakley 
(invaller voor Teun Boer) 
 
De volledige uitslagen kunnen jullie vinden op de 
uitslagenpagina op onze website. Of door hier te klikken. 
 

Bloemendrive donderdag: 
 
Agnes Maassen en Martien 

van Vilsteren wonnen de 

meeste bloemetjes 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

De overige winnaars: 

 

 

https://9013.bridge.nl/app/uploads/2025/02/Eindstand-woensdag-4e-parencompetitie.pdf
mailto:Hoefsloot.vdmark@ziggo.nl
https://9013.bridge.nl/competities/

